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Is alles nu anders, of is het altijd zo geweest? 

We zijn verward. In de krant ‘Het Laatste Nieuws’ beantwoordt Steven Van 

Gucht 8 vragen over corona. Blijkbaar is het allemaal anders nu, alleen het 

‘waarom’ ontbreekt. Voor de antwoorden die Van Gucht nu geeft, zou je ten 

tijde van de pandemie als wappie worden weggezet. Waarom het nu plots 

allemaal anders is? Was het dan vroeger niet waar? We wensen er geen 

antwoord op te geven, maar we stellen wel vast dat er wereld van verschil 

is tussen de antwoorden van toen en nu. 

Voor de aardigheid gingen we even googlen. We belanden op een website 

van de Europese Commissie over de bestrijding van desinformatie. Een 

exacte datum van dat document kunnen we niet meteen achterhalen. 

Omdat de site nog altijd online is, gaan we ervan uit dat het geen 

desinformatie is over desinformatie. We lezen het volgende: “Desinformatie 

overspoelt ons met tegenstrijdige, verwarrende informatie, zodat we niet 

meer weten wat we moeten geloven. De gevolgen kunnen ernstig zijn, voor 

onze veiligheid, voor het vertrouwen in de overheid en de media, voor de 

wereldwijde samenwerking en nog veel meer. We zijn vooral kwetsbaar voor 

desinformatie bij stress, en ook nu tijdens deze coronacrisis proberen 

sommigen misbruik te maken van onze kwetsbaarheid. 

Analisten bij EUvsDisinfo zien dat er geruchten worden verspreid om 

verwarring en wantrouwen te zaaien omtrent de maatregelen van de EU naar 

aanleiding van de coronacrisis. Buitenlandse actoren, waaronder bepaalde 

landen buiten de EU, met name Rusland en China, hebben het met gerichte 

acties en desinformatiecampagnes over het coronavirus op de EU, haar 

buurlanden en de hele wereld gemunt. Ze willen het democratisch debat 

ondermijnen, de maatschappelijke polarisatie aanwakkeren en hun eigen 

imago in de coronacrisis oppoetsen. We kunnen het best reageren door die 

pogingen aan het licht te brengen, de verspreiders te ontmaskeren en zelf te 

blijven hameren op de waarheid. De Europese Commissie, het Europees 

Parlement en de Europese Dienst voor extern optreden (EEAS) doen hun best 

om zoveel mogelijk correcte informatie over de pandemie te verspreiden.” 

https://pnws.be/author/redactie/
https://commission.europa.eu/strategy-and-policy/coronavirus-response/fighting-disinformation_nl
https://commission.europa.eu/strategy-and-policy/coronavirus-response/fighting-disinformation_nl


Van Gucht, vandaag (HLN): “We zijn nog altijd aan het profiteren van onze 

vaccins. Als de bescherming onvoldoende zou zijn, zouden we veel 

zwaardere cijfers zien. Op woensdag 19 april lagen er 1.165 patiënten met 

corona in het ziekenhuis, van wie 74 op intensieve zorgen. Dat wijst erop 

dat de immuniteit die we opgebouwd hebben door vaccinatie en door de 

besmettingen die we doorgemaakt hebben, voor de meeste mensen nog 

vrij hoog is.” 

Europese Commissie: “Uit wetenschappelijk onderzoek blijkt dat de 

natuurlijke immuniteit na een bevestigde besmetting met het coronavirus niet 

erg lang duurt; de meeste schattingen liggen tussen de zes en acht maanden. 

Wees dus op uw hoede als u leest dat u na een besmetting immuun bent, en 

blijf de basisregels volgen: hou afstand, draag een mondkapje en was je 

handen regelmatig. Bent u genezen van COVID-19, raadpleeg dan uw arts of 

zorgcentrum: zij kunnen u zeggen wanneer u zich het best kunt laten 

vaccineren.” 

Van Gucht: “De testen zijn duur én een positieve coronatest heeft weinig 

gevolgen. Vroeger was testen nodig om de contacten van de besmette 

personen te kunnen opsporen, maar contacttracing doen we op dit moment 

niet meer.” 

Europese Commissie: “Dankzij het Europees digitaal coronacertificaat 

kunnen we weer veilig op reis, voor werk of vakantie. De Europese Commissie 

heeft een wetsvoorstel ingediend voor een Europees digitaal 

coronacertificaat, een bewijs dat iemand tegen corona is ingeënt, negatief 

getest is of hersteld is van corona. Het certificaat moet het vrij en veilig 

reizen in de EU weer makkelijker maken. Het bevat slechts enkele gegevens 

die je vaccinatie-, test- of herstelstatus bevestigen. Dit gratis certificaat wordt 

digitaal of op papier afgegeven in de vorm van een QR-code. Er leven heel wat 

misvattingen over het Europees digitaal coronacertificaat, variërend van 

samenzweringstheorieën tot onjuiste informatie die voortkomt uit zorgen of 

vragen die op zichzelf wel gerechtvaardigd zijn. Zo wordt wel beweerd dat het 

certificaat moet voorkomen dat niet-gevaccineerde mensen op reis gaan, 

maar dat is pertinent onjuist. Een van de uitgangspunten is juist dat er geen 

verschil wordt gemaakt: EU-lidstaten die om een vaccinatiebewijs vragen, 

moeten onder dezelfde voorwaarden ook een negatief testresultaat of een 

bewijs van herstel van COVID-19 accepteren. Met het certificaat worden geen 

extra beperkingen opgelegd, laat staan een reisverbod. Het maakt reizen 

binnen de EU juist weer makkelijker.” 



Van Gucht: “Typische symptomen van Covid-19 zijn hoofdpijn, keelpijn, 

koorts, extreme vermoeidheid en een snotneus. Maar puur op basis van de 

symptomen kan niet uitgemaakt worden of het gaat om corona, griep of 

een ander virus. Om het zeker te weten, zou je je moeten (laten) testen. 

Maar bij relatief milde klachten worden er geen PCR-testen meer 

uitgevoerd. Dat raden we zelfs af.” 

We zien vandaag weer mensen schouder tegen schouder staan in volle 

dompige trams, we zien stadions met uitzinnige supporters, festivals 

kunnen weer zonder restricties, winkelkarretjes hoeven niet langer ontsmet, 

we houden geen afstand, dragen geen mondkapjes, geen… Alleen de 

isolatie plicht bestaat nog. “Dat is één van de laatste maatregelen die 

overgebleven zijn”, zegt Van Gucht. “Ik vermoed dat de ministers nog zullen 

samenzitten om die isolatieplicht af te schaffen, want nu er nauwelijks nog 

getest wordt, is die verplichting eigenlijk dode letter geworden.” Waarom ? 

Hoe zit het dan met de nieuwe varianten? Neemt onze immuniteit dan toch 

niet af? Zijn we immuun? Waarom lijkt corona nu slechts op een 

verkoudheid? Waarom zijn niet-gevaccineerden niet langer een probleem? 

Wat zegt ons gezond verstand nu? 
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